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A SZENTESI P E T Ő F I S Z A L L Ó B A N F O L Y A M A T O S A N D O L G O Z N A K Fotó: Tésik Attila 

S A szentesi Petőfiben bontanak 
- A válság érzékenyen érint m i n d e n k i t , de nem fog életünk végéig tartani. 
Rengeteg vállalkozást tönkretesz, de egy idő után a gazdasági mutatók ismét 
felfelé ívelnek m a j d , és lesz olyan réteg, amelynek igénye lesz egy 5 csillagos 
szálloda által nyújtott szolgáltatásokra. Emiatt nem érzem veszélyben a projekt 
jövőjét - m o n d t a l a p u n k n a k Zsohár Á r p á d , a szentesi Petőfi Szálló felújítását 
v é g z ő , fővárosi székhelyű Pendola Kft. ügyvezetője. Hozzátette: a patinás 
épületben folyamatosan zajlanak a m u n k á l a t o k , a kulturális örökségvédelmi 
hivatal által jóváhagyott bontásokat végzik a szakemberek. A finanszírozásról 
négy bankkal is tárgyalnak, ha pedig megkapják a szakhatósági engedélyeket, 
május végén m e g k e z d ő d h e t az építkezés, amely 2011 karácsonyára fejeződik majd 
be, előreláthatóan k milliárdos értékben. 

- 4 Folytatás a z 1 . oldalról 
Az újszegedi hotel 500 millió forintot 
nyert uniós pályázaton, a rekonstruk-
ció csaknem 1,5 milliárd forintba ke-
rül. Szeptember l-jén négyszintes, 
négycsillagos szállóként, a Hunguest-
hálózat legszínvonalasabb szállodája-
ként nyitja ki újra kapuit. A korábbi 
177 szoba helyett 194 várja majd a ven-
dégeket. Lesz 36 apartman is, ame-
lyek közül 3 a luxuskategóriába tarto-
zik. A hotelt a szomszédos gyógy- és 
élményfürdővel folyosó köti össze. 

A Quaestor-csoporthoz tartozó Régi 
Hungária Kft. is uniós pályázaton nyert 
600 millió forintot a patinás, 1976 óta 
üresen álló valahai Kass Szálloda re-
konstrukciójára. A felújítás előrelátha-
tóan több mint 2 milliárd forintba kerül, 

és 2010. augusztus 20-ára készül el. 
Négycsillagos szállót nyitnak majd 
meg, ötcsillagos minőséggel, fényűző 
berendezéssel, a régi étterem, bál- és 

zeneterem eredeti pompájában éled új-
já. A Quaestor-csoport jelenleg 6-8 szál-
lodaprojektben érdekelt: a szegedit is 
erre a láncra szeretnék felfűzni, a konfe-
renciaturizmusra alapozva - nyüatkoz-
ta legutóbb a Délmagyarországnak Tar-
soly Csaba elnök-vezérigazgató. Szeret-
tük volna a Quaestort is kérdezni a vál-
sággal kapcsolatban, de Molnár Sán-
dort, a Régi Hungária Kft. ügyvezető 
igazgatóját nem értük el telefonon. 

S Ü D Ü L É S I C S E K K . M é g csak rebesgetik, hogy 2010. j a n u á r 1-jével megszűnik a m u n -
káltatók által dolgozóiknak juttatott üdülési csekkek adómentessége. Ha ez így 
lesz, akkor kevesebb v e n d é g érkezik majd a szállodákba is. Makiári Lászlóné, a F o r -
rás igazgatója e l m o n d t a : forgalmuk 8 százaléka származott üdülési csekkből. 

P A N E K S Á N D O R 

Ha Szeged... 

A presztízs-
beruházások 

elkészülésének 
időpontja még mindig 
bizonytalan. 

Pécs Európa kulturális fővárosa 2010-es pályázatában Szeged „kiemelt 
partnerként" vesz részt. A zavarba ejtő tervezési, beruházási hibák so-
rozatát bemutató pécsi pályázat láttán nehéz megmondani: Szeged elő-
relátónak bizonyult, hogy csak a partneri programszállító szerepét vál-
lalta Pécs mellett, vagy pedig előnyösebb lett volna, ha Szeged mint a 
dél-alföldi térség kulturális központja önállóan pályázik. 

Utólag könnyű okosnak lenni, és a pécsi szervezők is mindent 
megtettek, hogy más is okosodjék. A pályázat Pécsett három főigazga-

tót fogyasztott el, átláthatatlan és 
I A p r e s z t í z s - időnként megváltozó irányítási szer-

W m b e r u h á z á s o k kezete kommunikációs fekete lyuka-
kat, egymásra mutogatásokat ered-
ményezett. Így aztán a presztízsberu-
házások elkészülésének időpontja 
még mindig bizonytalan, és emiatt 
zavar van a programhelyszínek kö-

rül. Nem lehet tudni, hogy a kulturális fővárosi idényt nyitó nagykon-
certre, 2010. március 15-ére elkészül-e a tervezett koncertközpont, bi-
zonytalan, mikorra ér véget a Zsolnay manufaktúra átalakítása, és leg-
feljebb bízni lehet abban, hogy 2010-re átadják a tervezett fúdásköz-
pontot. Egyedül a pécsi köztér-megújítási program nem csúszik. 

Jóllehet a csúszások a helyi önkormányzatnak (a városinak és a 
Baranya megyeinek egyaránt) kínosak, de a projekt azért nem dőlt be. 
Ha nagyszabású jellegét csökkentik, és növelik különlegességét. Az Eu-
rópa kulturális fővárosa projektek amúgy is eléggé vegyes arculatúak. 
2007-ben a dél-erdélyi Nagyszeben kevés pénzből, a „nemzetiségi sok-
színűségre" alapozva sajátosan érdekes programokkal bonyolított le si-
keres pályázatot, míg 2008-ban a liverpooli év hatalmas összpontosí-
tással, széles skálájú rendezvényeket nyújtott, és így lett világsiker. 
Ugyanakkor a 2008-as másik főváros, a norvég Stavanger „nyílt kikö-
tő" projektje - távolabbról nézve - szerény, szinte észrevétlen maradt. 
Idén Vilnius és Linz a két főváros, és utóbbi szinte teljesen ugyanazok-
ra a kulturális értékekre építette pályázatát, mint Pécs. Linz ugyanúgy 
a korábbi ipari városi arculatból szeretne kulturális arculatot teremteni 
- épületei, helyszínei azonban a hírek szerint bámulatosak. 

Szegednek sikere lehetne, lehetett volna önállóan? Biztosan. Sze-
ged fesztiválra alkalmas szép közterei, már kialakult fesztiválprogram-
ja, sajátos kultúra és tudásközpont jellege, összeköttetései a határon 
túli magyar közösségekkel - mindez sajátosan magyar és befogadóan 
európai évadot eredményezne. Pécstől most az is megtanulható, miért 
kell egy európai fővárosi projektet sokkal beágyazottabban, a város 
már kialakult értelmiségi műhelyeivel megvalósítani. 

Ma döntenek 
a standolásról 
A parlamentben ma eldőlhet, mente-
sítik-e a vendéglősöket a napi stando-
lás kötelezettsége alól. A törvényja-
vaslatról a szocialisták egyeztetést 
kezdeményeztek a Fidesszel, így vár-
hatóan ötpárti módosító indítvány ké-
szül: március l-jétől havonta egyszer 
kellene az üzleteknek nyilvántartást 
vezetniük az általuk készletezett és 
forgalmazott, zárjeggyel ellátott alko-
holtermékekről. A megyei vállalkozók 
egy része a standolási kötelezettség 
miatt február l-jétől ritkította az italla-
pokon a rövid italok választékát. 

PUHUL A PÉCSI BERUHÁZÁSI PROG-
R A M . A posztjáról tavaly ősszel f e l -
mentett Pécs 2010 M e n e d z s m e n t 
Központ főigazgatója, Mészáros 
András 2007 novemberében még azt 
m o n d t a : semmi sem veszélyezteti, 
hogy 2010 januárjára m i n d e n b e r u -
házás elkészüljön. A z Ekf honlapján 
már puhítják a dolgot, azt írják: 
„ . . . a z új létesítmények n e m első-
sorban 2010-re készülnek, h a n e m 
sokkal hosszabb időre, sok évtizedre 
előre meghatározva Pécs városának 
kulturális életét. Ezért elengedhe-
tetlen a megfelelő minőség biztosí-
tása, az időtényező itt, bár kiemel-
ten fontos, mégsem az elsődleges 
s z e m p o n t . " A tavaly nyáron k i n e -
vezett pécsi kulturális igazgató, S z a -
lay Tamás január elején Linzben 
járt. A z osztrák város 2 0 0 9 - b e n Vil-
niusszal együtt Európa kulturális f ő -
városa. Szalay tovább puhította a 
dolgot a Dunántúli Naplóban m e g -
jelent nyilatkozatával: „ L i n z b e n a 
pécsihez hasonlóan az volt a felfo-
gás, hogy a beruházások az 
Ekf-címmel együtt járnak, de n e m a 
befejezési határidő, h a n e m az o b -
jektum további működése a fontos, 
így bár Linz most kultúrfőváros, a 
területe nagy részén ásnak, é p í t -
keznek. A szlogenjük is ez: Linz v á l -
tozik, Linz megváltoztat." 

Elektronikus 
árverésen 
az ingatlanok 
A z A P E H D é l - A l f ö l d i Regionális I g a z -
gatósága az elektronikus árverési f e -
lületen A 6 i n g a t l a n értékesítését 
k e z d t e el. A licitek egy hete i n d u l t a k . 

M U N K A T Á R S U N K T Ó L 
Az ingóságok után 2009-től már az in-
gatlanok árverését is elektronikus úton 
végzi az adóhatóság. A Dél-Alföldi Re-
gionális Igazgatóság eddig 46 ingatlan 
elektronikus árverését hirdette meg, 
melyekre február 15-től lehetett licitál-
ni. Bács-Kiskun, Békés és Csongrád me-
gye területén szántóföldek, gyümölcsö-
sök, családi házak és egyéb ingatlanok 
kerülnek kalapács alá. A legmagasabb 
kikiáltási ár 200 millió forint: ez egy 17 
üdülőegységet magában foglaló ingat-
lan. A legalacsonyabb kikiáltási áron 
egy külterületi földet hirdetnek néhány 
10 ezer forintért. 

Az online árverések nyilvánosak, a 
meghirdetett vagyontárgyak jellemző 
adatai az APEH honlapján megtekinthe-
tők. Licitálni viszont csak az tud, aki ok-
mányirodai regisztrációt követően Ügy-
félkapuval rendelkezik, és az elektroni-
kus árverési felületen bejelentkezik. 

Az árverések időtartama 2009-ben -
mrnd ingó-, mind ingatlan vagyontár-
gyak tekintetében - a megelőző évi 8 
nappal szemben 3 nap. Ugyancsak ettől 
az évtől az utolsó másodpercekre spe-
kuláló licitálók üzelmeinek kivédése ér-
dekében az árverés időtartama auto-
matikusan 5 perccel meghosszabbodik, 
ha az árverés lezárásának időpontja 
előtti 2 percben érvényes licit érkezik. 

A záró időpontig érkező ajánlatok 
közül az minősül érvényes árverési 
ajánlatnak, mely ingóság esetén eléri 
a becsérték ötven, ingatlan esetén a 
65, lakóingatlan esetén pedig a becs-
érték 75 százalékát. A vételár megfize-
tésére az értesítés kézhez vételétől 
számított nyolc nap áll a rendelkezés-
re, ingatlanoknál a vevő kérelmére az 
adóhatóság hatvannapos fizetési ha-
lasztást engedélyezhet. 

ÚJ HOTELT N E M ÉRI M E G ÉPÍTENI , DE A R É G I E K E T FEJLESZTIK 

Válságban is 7,5 milliárd 
három szállodára 

I D É N K É T S Z E G E D I P R O D U K C I Ó T T Á M O G A T H A T A KULTURÁLIS F Ő V Á R O S , PÉCS 

Űj cirkusz készül a D ó m téren 
^ Folytatás a z 1. oldalról 
Botka László és a nemrégiben elhunyt 
Tasnádi Péter pécsi polgármester még 
2007 márciusában partnerségi megál-
lapodást írt alá a programsorozattal 
kapcsolatban. Megegyeztek abban, 
hogy a rendezvényekhez szükséges 
összeget Pécs Szeged rendelkezésére 
bocsátja. Akkor megjelent a sajtóban, 
hogy a programsorozatra összesen 2,3 
milliárd forint áll rendelkezésre, ami-
ből Szegedre 2010-ben 3-400 millió, a 
felvezető években 40-50 millió érke-
zik. Szeged elsősorban nyári progra-
mokkal - amelyben hangsúlyos szere-
pet kap a szabadtéri - csatlakozik az 
Ekf rendezvényeihez. 2007-ben négy, 
2008-ban hét szegedi program való-
sult meg pécsi támogatással. 2007-ben 
5,5 millió, 2008-ban pedig 41,3 millió 
forint jutott Szegedre - kiállításokra, 
drámaíróversenyre, táncshow-ra, ope-
rafesztiválra. A 2009-re benyújtott 13 
szegedi Ekf pályázat közül egyet sem 
támogatott a Pécsi Művészeti Tanács. 

- Nem aggódunk, majd más pályáza-
ton, más forrásból próbálunk támoga-
tást szerezni - mondta lapunknak Bá-
tyai Edina szabadtéri igazgató, aki sze-
rint zavartalan az együttműködés a pé-

S 0 L Y M 0 S L Á S Z L Ó : M I N D E N S E G Í T S É G E T 
M E G A D U N K P É C S N E K 

csiekkel. Már csak azért is, mert ők Sza-
lay Tamással állnak kapcsolatban, aki 
elejétől fogva a program motorja. Tavaly 
8 milliót nyert a szabadtéri az Üj cirkusz 
produkció előkészítésére, ami Bátyai el-
mondása szerint folyamatos fejlesztésű 
összművészeti program, amit 2010-ben 
mutatnak be a Dóm téren. Solymos 
László várospolitikai alpolgármester azt 

m BÁTYAI E D I N A : V A N M Á S I K ! 

mondta: nem befolyásolják a pécsiek-
kel való együttműködést a kulturális fő-
város körüli botrányok. Mi minden se-
gítséget megadunk Pécsnek - hangsú-
lyozta -, hogy teljesíteni tudja a vállalá-
sait. Solymos úgy tudja, hogy idén két 
szegedi program, a Mezzo operafesztivál 
és az Űj cirkusz produkció kap mintegy 
40 millió forintos támogatást. 


